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Blom is in het dagelijks leven hoofdgreen-
keeper op ’t Zelle en won in 2023 de titel 
Greenkeeper of the Year. Samen met zijn 

twee collega-greenkeepers mocht hij na een 
geslaagde auditie als vrijwilliger van Team NL 
superintendent Lucas Pierre assisteren om de 
golffaciliteiten voor de olympische golfers te 
prepareren. In totaal waren er vijftig vrijwillige 
greenkeepers uit dertien landen actief en vijftig 
greenkeepers van het vaste Franse team. Voor 
de Olympische Spelen was maar één lus van de 
baan in gebruik; de andere twee lussen waren 
tijdens de Spelen gesloten.

Betaalmuur
Vooral in de eerste week viel er veel regen 
tijdens het toernooi voor de heren. ‘Het is ons 
toen met moeite gelukt om de gewenste kwa-
liteit van de greens te halen. Af en toe ging dat 
met de Franse slag en ook de communicatie 
verliep soms moeizaam, maar uiteindelijk is 
het allemaal goed gekomen en konden we het 
beheer doen zoals we dat wilden’, zo blikt Blom 

terug. Hij vindt het jammer dat de live beelden 
van de golftoernooien achter een betaalmuur 
zaten. ‘Mijn motivatie was om ons vak een 
platform te geven. Zonder ons kan er namelijk 
niet gespeeld worden.’ Zelf was Blom tijdens de 
Spelen wel live te horen in een radio-uitzending 
van NPO1, om te vertellen over het werk dat de 
greenkeepers op de olympische golfbaan ver-
richtten. Hij vond het geen probleem om een 
stapje terug te zetten en de werkzaamheden 
uit te voeren die voor hem gepland waren. 
‘Je weet van tevoren dat je dienstbaar moet 
zijn. Ik was een soort vliegende greenkeeper. 
’s Ochtends prepareerde ik de oefenfaciliteiten 
en daarna werd ik ingezet waar ik nodig was. Ik 
moest ook veel data verzamelen; dat was heel 
leuk om te doen.’

Oorkonde
Een speciale shuttlebus reed alle greenkeepers 

Marco Blom, Han Bergsma en Barry Lotgerink 

Bruinenberg waren als greenkeeper actief tij-

dens de Olympische Spelen in Parijs. Zij waren 

als vrijwilliger voor ruim twee weken toege-

voegd aan het vaste team van Le Golf National. 

Een mooie ervaring en tevens een gelegenheid 

om het vak van greenkeeper een platform te 

geven. ‘Want zonder ons zou er geen olympi-

sche golfwedstrijd zijn’, aldus Marco Blom.
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heen en weer naar hun hotel, vanwege de vei-
ligheidsprotocollen. De vrijwilligers waren één 
keer in de zeven dagen een dag vrij en konden 
dan hun eigen plan trekken. Blom is niet naar 
een olympische wedstrijd geweest, omdat de 
kaartjes niet meer verkrijgbaar of heel duur 
waren. ‘Ik weet dat Amerikaanse collega’s naar 
het beachvolleybal zijn geweest en een andere 
greenkeeper naar een basketbalwedstrijd. Het 
kostte hem wel 700 euro.’ Op zijn kantoortje 
herinneren een oorkonde en een vlag van de 
oefengreen die Blom bij de verloting na afloop 
had gewonnen aan zijn geslaagde olympische 
avontuur.

Voor iedereen bereikbaar
Han Bergsma is in het dagelijks leven parttime 
greenkeeper bij Golfclub Almeerderhout. Hij 
combineert dit werk met zijn baan als pro-
jectleider bij ProRail. ‘Ik speel zelf golf en vond 
het altijd al inspirerend om te zien hoe een 
golfbaan er strak onderhouden bij ligt. Het leek 
mij leuk om daaraan mee te werken, ook als 
bezigheid na mijn toekomstige pensionering. 
Dus ben ik drie jaar geleden de opleiding tot 
greenkeeper gaan volgen bij IPC.’ De 63-jarige 
Bergsma deed al eerder ervaring op als vrijwilli-
ger, in 2022 bij de Dutch Open op Bernardus en 
vorig jaar tijdens het Frans Open op golfbaan 
Le Golf National bij Parijs. Dit laatste was een 
soort auditie voor het olympische toernooi.
Bergsma merkt dat sommige collega-green-
keepers denken dat het ingewikkeld is om bij 
zo’n prestigieus toernooi terecht te komen. Dat 
is niet altijd terecht, vindt hij. ‘Werken op zo’n 
toernooi is voor iedereen bereikbaar die dat 
echt wil. Je moet je gewoon aanmelden bij de 

hoofdgreenkeeper en eerlijk zijn over je erva-
ring en ambitie; dan maak je zeker een kans. 
Het is heel leerzaam, maar dat geldt natuurlijk 
ook voor werken tijdens minder grote toer-
nooien.’

Holes steken
Bergsma was nu als vrijwilliger actief op de 
Spelen, maar in 1992 in Barcelona was hij zelf 
olympisch sporter. Hij nam als zeiler deel in 
de Soling-klasse waarin drie zeilers de boot 
bemannen. Zijn boot eindigde als achttiende. 
‘Ik was er nu in een heel andere setting en 
die twee keer zijn natuurlijk niet met elkaar te 
vergelijken. Ik vond het dit keer heel boeiend 
om van dichtbij te zien hoe alles georganiseerd 
was en heb er veel geleerd.’ Op de olympische 
golfbaan was het Bergsma’s hoofdtaak om, 
samen met een vast lid van het greenkeepers-
team van Le Golf National, holes te steken op 
de wedstrijdbaan en op de oefenfaciliteiten. 
Daarnaast deed hij allerlei werkzaamheden die 

‘Werken op 
zo’n toernooi is 
bereikbaar voor 
iedereen die dat echt 
wil’
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op dat moment noodzakelijk waren, zoals bun-
kers harken, tee-markers plaatsen en weghalen 
en divotten.

Team fairways
Barry Lotgerink Bruinenberg was in Parijs toe-
gevoegd aan het team fairways. ‘Ik zat in de 
oranje slang’, zegt hij grappend. Hij doelt hier-
mee op de oranje gekleurde elektrische fair-

waymaaiers van Jacobsen die op een rijtje hun 
maaibeurt afwerkten. Een jaar geleden maakte 
hij de overstap van Burggolf Zoetermeer naar 
AH Vrij. Bij dit laatste bedrijf is hij als uitvoerder 
verantwoordelijk voor alle sportparken in het 
Westland. Toen hij zich opgaf voor de kennis-
making tijdens het Frans Open, werkte hij nog 
op de golfbaan.

In Parijs moest hij zijn leidinggevende werk 
dus weer inruilen voor een uitvoerende taak 
als greenkeeper. ‘Ik vond het eigenlijk best wel 
weer lekker om niet aan te sturen, maar aan-
gestuurd te worden. Even niet nadenken voor 
anderen.’ Zijn werkgever vond het ook helemaal 
geen probleem dat Lotgerink Bruinenberg ruim 
twee weken naar Frankrijk vertrok. ‘Ze stimule-
ren dit juist, omdat je er altijd wel wat van leert. 
Ik heb met veel greenkeepers uit verschillende 
landen gesproken; het is altijd boeiend om te 
horen hoe zij dingen aanpakken.’ Zo hoorde hij 
dat Franse greenkeepers in opleiding verplicht 
zijn om tijdens hun opleiding te assisteren 
bij een groot toernooi. ‘Ik vind dit wel een 
goed idee en heb de suggestie om dit ook in 
Nederland door te voeren doorgegeven aan de 
NGA.’
Lotgerink Bruinenberg heeft het prima naar zijn 
zin gehad, al heeft hij ook een kritische kantte-
kening bij de organisatie. ‘Ze hebben te weinig 
aan de voorkant bedacht wat er allemaal nodig 
is. Ik kreeg het gevoel dat het de Fransen soms 
een beetje overviel.’ Als voorbeelden noemt hij 
de tent waarin de temperaturen hoog opliepen, 
het ontbreken van een gelegenheid voor de 
honderd greenkeepers om hun handen te was-
sen en het op tijd aanvullen van de voorraad 
frisdrank. ‘Verder was het machinepark prima 
in orde en waren er allerlei voorzieningen voor 
ons.’
De drie Nederlandse greenkeepers hebben nu 
in elk geval een olympisch avontuur in de rug-
zak van hun levensreis, zoals de uitvoerder het 
verwoordt. ‘Als die trein voorbijkomt, moet je 
die kans pakken.’
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‘Ik vond het wel 
weer lekker om 
niet aan te sturen, 
maar aangestuurd te 
worden’




